
toreda hoone projekteerijaid- 
arhitekte «Maaehitusprojektist» 
ning ehitajaid Saare KEK-ist. 
Partei rajoonikomitee ja ra
jooni täitevkomitee ühist au
kirja käisid vastu võtmas 
Aleksander Tabri Harju 
KEK-ist ja Eduard Pära Saa
re KEK-ist. Rajooni täitev
komitee aukiri anti üle meie 
KEK-i ehitajaile Rein Truu
le, Vladimir õispuule ja Silvi 
Aljasele.

Uus kool kannab Jüri Suur- 
hansu nime. Kooli juurde 
rajatavasse parki istutas puu 
J. Suurhansu lesk Maria Suur- 
hans. Üldse pandi sel päeval 
koolimaja esisele kasvama 
neli puud.

M eie lehe «Pisikooli» 
sarja lõpetasime möö
dunud aastal Salme 

Algkooliga. Oli ka oma kindel 
põhjus — Salme Algkoolist 
pidi õige vasti Salme 9-klas- 
siline Kool saama. Ega olegi 
Saaremaal viimastel aasta
kümnetel selliseid paiku, mis 
nõnda kasvanud oleksid, et 
algkoolist keskastme kool 
oleks saanud. Aga eks ajad 
ja suundumusedki olid teised.

Salme 9-kl. Kooli tuli 1. 
septembril ligi 190 õpilast, 
neist ainuüksi kuueaastasi 36. 
Praegu jätkub tööd 20 õpeta
jale, kuid et kool on projek
teeritud tubli kohavaruga, 
saab tulevikus kasvada nii 
õpilaste kui õpetajate arv. 
Uues koolis on loobutud ka-

binetisüsteemist, on jäänud 
vaid traditsioonilised — kee
mia-, füüsika- ja lauluklass. 
Korraliku sisustuse saavad 
tüdrukute ja poiste tööõpetu
se ruumid.

Kooli direktor Arno Vinni, 
kes selle kooli projekteeri- 
mis- ja ehitusprobleemidega 
algusest peale piike murdnud, 
on suutnud kõikide normide 
kiuste siiski üht-teist «luba
matut» kätte võidelda. Näi
teks minimõõtmetega aulast- 
võimlast tehti korralik 18X36 
m suurune spordisaal, mille 
ehitamist vabariiklik ATK 
toetas 500 000 rublaga ning 
mis on nüüd Saaremaa suurim 
koolivõimla. Aga et koolima
ja koridor peab ühtlasi ka 
aula olema, on sellise ainu- 
projekti puhul äärmiselt kur-

vakstegev, kuid direktori sõ
nutsi on hea, et sellinegi saa
di. On veel muudki, mida po
le olnud võimalik normides
se suruda, kuid tähtsam on 
ikkagi see, et Sõrvemaa en
dale ühe väga vajaliku ehi
tuse juurde sai.

HELI SALONG

P idulikkust jätkus 1. 
septembril igas koolis. 
Vahest kõige esindusli

kumalt avati uus õppeaasta 
Salmel. Uue koolihoone pa
raadnas peeti kõnesid, tuju 
tõstmiseks puhusid pillidele 
hääled sisse Karja orkestri 
mehed, laulsid ja luuletusi lu
gesid õpilased ise, koolile an
netati palju kingitusi, tänati

Kooliperet tervitasid ja soo
visid uues majas häid õppe
töö tulemusi partei rajooni
komitee esimene sekretär Jü
ri Räim, meie vabariigi hari
duskomitee esimehe asetäitja 
Rein Loik. Ehitajate nimel 
andis koolidirektor Arno Vin
nile sümboolse võtme üle Saa
re KEK-i juhatuse esimees 
Enn Rettau. Projekteerijate 
nimel esines Peet Põder 
«Maaehitusprojektist». Häid 
soove edastasid Sõrve sov
hoosi direktor Jaanus Reede, 
rajooni täitevkomitee aseesi
mees Jüri Põld, täitevkomi
tee osakonnajuhataja Leonid 
Filippov, hariduskoondise ju
hataja Avo Virves jt.

Ehitustööde juhataja Hants 
Kirss kiitis koostööd Sõrve 
sovhoosi ja tellijaga. Ei saa 
kordamata jätta sedagi, et 
maja valmis kaks kuud enne 
õppeaasta algust. Tore, et 
heakorratöödel ja sisustuse 
paikapanekul panid käed kül
ge ka vanemate klasside õpi
lased.

AARE LAINE 
JÜRI KOPPELI fotod


